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Mag. Bernd Vogl   

Geschäftsführer, Klima- und Energiefonds, Österreich 

CEO, Climate and Energy Fund, Austria  

Bernd Vogl ist seit 1.1.2023 Geschäftsführer des Klima- und Energiefonds. 

Nach seinem Studium der Betriebswirtschaft an der Wirtschaftsuniversität Wien mit dem Schwerpunkt 

Umweltökonomie startete Bernd Vogl 1993 seine Karriere als Energieexperte im Österreichischen 

Umweltministerium. Dort war er ab 2004 für das Klimaschutzprogramm „klima:aktiv“ des Bundes 

verantwortlich, ab 2006 auch als stellvertretender Abteilungsleiter für den Bereich Umweltökonomie und 

Energie. In dieser Funktion leitete er das Projekt „Staatspreis für Architektur und Nachhaltigkeit“, war Mitglied 

des Österreichischen Baukulturbeirats und des Energielenkungsbeirats.  

Von 2011 bis Ende 2022 leitete Bernd Vogl die Abteilung für Energieplanung der Stadt Wien. In dieser Funktion 

koordinierte er die Arbeiten zum „Wiener Klimafahrplan“ und hat die Strategie „Wiener Wärme und Kälte 2040“ 

erarbeitet. Die Schwerpunkte seiner Tätigkeit waren die städtischen Förderungen im Bereich erneuerbare 

Energie, innovative Pilotprojekte zum Ausstieg aus fossilen Heizanlagen, die Integration von Energieplanung in die 

Stadtplanung, die Sonnenstromoffensive der Stadt und der Aufbau des Beteiligungsprogramms „Wiener 

Klimateam“. Die Arbeiten der Abteilung wurden mit zahlreichen Preisen ausgezeichnet, hervorzuheben ist dabei 

der österreichische Klimaschutzpreis, der österreichische Verwaltungspreis 2021 und der österreichische 

Solarpreis.    

Von September 2016 bis Dezember 2022 zeichnete sich Bernd Vogl außerdem als Aufsichtsrat der Wien Energie, 

einem der größten Energieversorger Österreichs, verantwortlich.  

Bernd Vogl has been Managing Director of the Climate and Energy Fund since January 1, 2023.  

After studying business administration at the Vienna University of Economics and Business Administration with a 

focus on environmental economics, Bernd Vogl started his career as an energy expert at the Austrian Ministry of 

the Environment in 1993. There he was responsible for the federal government's climate protection program 

"klima:aktiv" from 2004, and from 2006 also as deputy head of department for environmental economics and 

energy. In this capacity, he managed the "State Prize for Architecture and Sustainability" project and was a 

member of the Austrian Building Culture Advisory Board and the Energy Steering Advisory Board.  

From 2011 until the end of 2022, Bernd Vogl headed the Energy Planning Department of the City of Vienna. In this 

function, he coordinated the work on the "Vienna Climate Roadmap" and developed the strategy "Vienna Heating 

and Cooling 2040". The focal points of his work were the city's subsidies in the field of renewable energy, 

innovative pilot projects for phasing out fossil heating systems, the integration of energy planning into urban 

planning, the city's solar power offensive and the establishment of the "Vienna Climate Team" participation 

program. The department's work has been recognized with numerous awards, most notably the Austrian Climate 

Protection Award, the Austrian Administration Award 2021 and the Austrian Solar Award.    

From September 2016 to December 2022, Bernd Vogl also served as a member of the supervisory board of Wien 

Energie, one of Austria's largest energy suppliers.  

e-mail: bernd.vogl@klimafonds.gv.at


